

The most recent revision of this translation and of other documents is available as a free download at:  
<http://ssrn.com/abstract=1579414>

**Decree About Flying National Emblems on Sailing Ships and Herring Luggers. From 10 July 1933. [...]**

1. On sailing ships and motor sailors lacking a signal pole and a starboard signaling rope, the Swastika Flag is flown at the top of the last mast.
2. Herring luggers, taking into account the rigging of these ships, fly the black-white-red flag and the Swastika Flag on the signal pole, and they place, as an exception, the black-white-red flag above the Swastika Flag. [...]

The Minister of the Interior Frick

**Erlaß über das Setzen der deutschen Hoheitszeichen auf Segelschiffen und Heringsloggern. Vom 10. Juli 1933. [...]**

1. Bei Segelschiffen und Segelschiffen mit Hilfsmotor wird beim Fehlen eines Signalstags und einer Steuerbord-Signalraa die Hakenkreuzflagge am letzten Mast des Schiffes im Topp gefahren.
2. Heringslogger setzen mit Rücksicht auf die Besegelung dieser Schiffe die schwarz-weiß-rote Flagge und die Hakenkreuzflagge am Signalstag, und zwar ausnahmsweise die schwarz-weiß-rote Flagge über der Hakenkreuzflagge. [...]

Der Reichsminister des Innern Frick